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Protokół nr LXIX/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 25 maja 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – Radca Prawny, 
- Ryszard Nawrocki – Przewodniczący Rady Powiatu Konińskiego, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXIX sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:06. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram LXIX Sesję Rady 
Gminy, którą zwołałam na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 grudnia 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U z 2023 roku). Witam Wójta Gminy Stare Miasto - Pana Dariusza Puchałę, Witam  
Wicewójta - Pana Janusza Frysiaka, Skarbnika Gminy - Panią Jolantę Sobczak, Zastępcę Skarbnika  
- Panią Monikę Gromadę, Witam Sekretarza Gminy - Panią Luizę Kędracką, naszego radcę prawnego, 
który będzie dzisiaj czuwał nad prawidłowym przebiegiem porządku obrad - Pana Marcina Janiaka. 
Witam Przewodniczącego Rady Powiatu - Pana Ryszarda Nawrockiego. Witam Państwa Sołtysów,  
kierowników poszczególnych jednostek Urzędu Gminy. Witam pracowników Urzędu Gminy. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Na 15 radnych obecnych jest 12. Nieobecna jest Pani radna Ewelina Andrzejak, Pan Przewodni-
czący Michał Kałużny. Radni usprawiedliwi swoją nieobecność. Nieobecny jest jeszcze Pan Tomasz Wil-
czyński, który nie usprawiedliwiał swojej nieobecności na dzisiejszej sesji. Na 12 radnych swoją obec-
ność potwierdziło podpisem na liście obecności. Rada może podejmować decyzje w tym składzie ilo-
ściowym i są one prawomocne. 

 
2. Przedstawienie porządku obrad LXIX sesji Rady Gminy.  
3. Przyjęcie protokołu z LXVII i LXVIII sesji Rady Gminy.  
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
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6. Podjęcie uchwał:  

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwoty rekompensaty całkowitej wypłaconej Miej-
skiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o. z siedzibą w Koninie za 
2022 rok,  

• w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia pomocy uczniom uzdolnionym ze 
szkół z terenu gminy Stare Miasto w gminie Stare Miasto, form i zakresu pomocy w ramach 
Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół z terenu gminy Stare 
Miasto,  

• w sprawie przyjęcia Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół na 
terenie gminy Stare Miasto,  

• w sprawie przyjęcia aktualizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare 
Miasto na lata 2016-2025 w roku 2023,  

• w sprawie przyjęcia raportu z przeprowadzonego monitoringu i ewaluacji strategii rozwiązy-
wania problemów społecznych gminy Stare Miasto na lata 2016-2025 za rok 2022,  

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.  
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Mieście za 2022 rok.  
8. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok dla gminy Stare Miasto.     
9. Informacja o pracy komisji w okresie międzysesyjnym.       
10. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje.         
11. Zakończenie obrad LXIX sesji Rady Gminy.   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXVII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie radni mają uwagi do przedstawionego po-
rządku obrad? Nie ma uwag, przystępujemy do głosowania porządku obrad. 

„za”                           –    12 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 12, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Porządek obrad na dzisiejszą sesję został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Porządek obrad LXIX sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołów z LXVII i LXVIII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – W pierwszej kolejności będziemy głosować protokół z LXVII sesji 
Rady Gminy. Protokoły zostały Państwu przesłane z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy Panie, Panowie 
radni mają uwagi do treści protokołu z LXVII sesji Rady Gminy? Nie ma uwag, przystępujemy do głoso-
wania. 

 
„za”                           –    12 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół z LXVII sesji został przyjęty jed-
nogłośnie.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – I protokół z LXVIII sesji Rady Gminy. Czy Panie, Panowie radni 

mają uwagi do treści protokołu? Nie ma uwag, przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    12 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
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„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informację tę Państwo otrzymaliście elektronicznie wraz z mate-
riałami sesyjnymi, jest zamieszczona na stronie Gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli będą 
jakieś pytania w tym zakresie, to bardzo proszę w punkcie Sprawy bieżące. 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-

nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Urzędzie Gminy we wtorki, załatwienie spraw bieżących, 
udział jubileuszach obchodów srebrnych i złotych godów, które corocznie są w naszej gminie organizo-
wane. 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwoty rekompensaty całkowitej wypłaconej 
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Komunalnej Odpadami Komunalnymi Spółka z o.o.  
z siedzibą w Koninie za 2022 rok, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Panią kierownik Magdę Kusiak o przedstawienie uza-
sadnienia do uchwały. 

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, Zarząd Spółki Miejski Zakład Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi wystąpił o zatwierdzenie wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej 
spółce za rok 2022 podnosząc, iż zarówno raport z kontroli rekompensaty całkowitej za rok 2022 opra-
cowany przez biegłego rewidenta jak i opinia Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników i Rady Nadzor-
czej dają podstawy do pozytywnej uchwały, do podjęcia pozytywnej uchwały na ten temat. Przypomnę, 
że Gmina Stare Miasto jest udziałowcem spółki Miejski Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi  
i zgodnie z zawartą umową wykonawczą Rada Gminy jest zobowiązana do corocznego zatwierdzenia 
wyników kontroli w formie uchwały, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXIX/450/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie zatwierdze-
nia wyników kontroli kwoty kompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Od-
padami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania. 

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. Wszystkie 
uchwały i informacje, które dzisiaj są omawiane były przedstawione i omawiane na wspólnym posie-
dzeniu Komisji w dniu 23 maja. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała Nr LXIX/450/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

• w sprawie przyjęcia Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 
szkół na terenie gminy Stare Miasto, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Panią kierownik Jolantę Fabisiak o przedstawienie uzasad-
nienia do uchwały. 

Pani Jolanta Fabisiak – Szanowni Państwo, art. 90t ust. 1 ustawy o systemie oświaty daje możli-
wość jednostkom samorządu terytorialnego tworzenia zarówno programów wyrównywania szans edu-
kacyjnych dzieci jak i programów wspierania edukacji dzieci uzdolnionych. Program dotyczy dzieci, 
które pobierają naukę na terenie jednostki samorządu terytorialnego, a więc na terenie gminy Stare 
Miasto. Celem tego programu jest oczywiście wspieranie edukacji dzieci i młodzieży uzdolnionej, mo-
tywowanie, zachęcanie do uczestnictwa do aktywności w działaniach na rzecz naszej społeczności, 
zwiększania aspiracji edukacyjnych dzieci i zachęcanie do aktywności do uczestnictwa w konkursach, 
olimpiadach, turniejach na szczeblu wojewódzkim, ogólnopolskim i międzynarodowym. Formą przewi-
dzianą, formą realizacji tego programu jest ustanowienie pomocy świadczenia pomocy materialnej  
o charakterze motywacyjnym, czyli stypendium Wójta Gminy Stare Miasto, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXIX/451/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie określenia 
szczegółowych warunków udzielenia pomocy uczniom uzdolnionym ze szkół z terenu gminy Stare Mia-
sto w gminie Stare Miasto form i zakresu pomocy w ramach gminnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół z terenu gminy Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIX/451/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia pomocy uczniom uzdolnio-
nym ze szkół z terenu gminy Stare Miasto w gminie Stare Miasto form i zakresu pomocy 
w ramach gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół z terenu 
gminy Stare Miasto, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę kierownika Referatu Oświaty - Panią Jolantę 
Fabisiak. 

Pani Jolanta Fabisiak – Szanowni Państwo, w przypadku przyjęcia Gminnego Programu wspierają-
cego edukację dzieci uzdolnionych ustawa o systemie oświaty nakłada obowiązek określenia szczegó-
łowych warunków udzielania pomocy dzieciom i młodzieży pobierających naukę na terenie gminy  
i ustawa, procedowanej ustawy tegoż dotyczy. Proszę Państwa, podstawowe informacje dotyczące: po 
pierwsze - warunkiem spełnienia otrzymania stypendium Wójta Gminy Stare Miasto jest po pierwsze 
uczęszczanie do szkół na terenie gminy Stare Miasto, po drugie złożenie wniosku wraz z niezbędnymi 
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dokumentami. Stypendium może być przyznane w trzech dziedzinach: za wybitne osiągnięcia w nauce, 
za wybitne osiągnięcia sportowe i za wybitne osiągnięcia artystyczne w dziedzinie kultury i sztuki. 
Wnioskodawcą jest rodzic, bądź opiekun prawny ucznia spełniającego warunki. Stypendia są przyzna-
wane w ramach środków finansowych przeznaczonych na ten cel w budżecie gminy Stare Miasto na 
dany budżetowy rok. Stypendium jest przyznawane za okres jednego roku szkolnego, czyli za 10 mie-
sięcy nauki w kwocie 50 zł miesięcznie, czyli stypendium wynosi rocznie 500 zł, jest wypłacane w dwóch 
transzach. Pierwsza transza za rok budżetowy w listopadzie i kolejna transza w roku następnym, czyli 
czerwcu bowiem rok szkolny obejmuje dwa lata budżetowe. Dziękuję 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Ponieważ w odwrotnej … Bardzo dziękuję Panie 
kierownik, w odwrotnej kolejności przeczytałam uchwały dotyczące stypendium dla uczniów. 5 minut 
przerwy. Bardzo proszę o nieopuszczanie sali zaraz to w programie sesji uzgodnimy jak dalej przepro-
wadzić. 
 
Przerwa: 10:20-10:25. 

Pan Radny Tomasz Wilczyński dołączył do obrad sesji. Od tego momentu liczba obecnych Radnych 

wynosi 13.  

Przewodnicząca Rady Gminy – …Państwo, w pierwszej kolejności odczytałam uchwałę, którą  
w porządku obrad mamy jako drugą, dlatego też proszę rozwiązanie, proponuje rozwiązanie w postaci 
reasumpcji i jeszcze raz poddamy głosowaniu te uchwały, wobec tego bardzo proszę kto z Pań, Panów 
radnych, Państwa radnych jest „za” przeprowadzeniem reasumpcji nad tymi uchwałami. Bardzo proszę 
o oddanie głosu. 

 
     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    1 głos 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12, „przeciw 1” głos, „wstrzymujących się” 0 głosów. 

„Za” głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński 
Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław. 

„Przeciw” głosował radny: Zioła Tymon. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Tym samym przeprowadzamy reasumpcję, którą zgodnie ze Statu-
tem Gminy, do której mamy prawo ze względu na błąd jaki popełniłam. Szanowni Państwo, uzasadnie-
nie do tych dwóch uchwał zostały Państwu przedstawione. W pierwszej kolejności głosujemy Uchwała 
Nr LXIX/451/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół na terenie gminy Stare Miasto. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała Nr LXIX/451/2023 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – I Uchwała Nr LXIX/452/2023 Rady Gminy Stare Miasto w sprawie 
określenia szczegółowych warunków udzielenia pomocy uczniom uzdolnionym ze szkół z terenu gminy 
Stare Miasto w gminie Stare Miasto form i zakresu pomocy w ramach Gminnego Programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów szkół z terenu gminy Stare Miasto. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIX/452/2023 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo przepraszam za pomyłkę i zamieszanie, które z tego tytułu 
wyniknęło. 

 

• w sprawie przyjęcia aktualizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy 
Stare Miasto na lata 2016-2025 w roku 2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę kierownika GOPS-u Panią Marię Szumigal-
ską. 

Pani Maria Szumigalska – Strategia rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare Miasto na 
lata 2016-2023 została przygotowana jako jeden z elementów realizacji planowania postanowień 
ustawy o pomocy społecznej, dokument ten podlega aktualizacji. W aktualizacji w strategii dokonano 
w punktach 2.1 podstawy prawne to jest strona 13,15 oraz 2.3.13 krajowy program przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie na rok 2023 to jest strona strategii 23. Aktualizacja strategii pozwala na racjona-
lizację lokalnej Polityki Społecznej, przyczynia się do rozwiązania wielu problemów społecznych i zmi-
nimalizowania skutków szeroko rozumianych kwestii społecznych. Dokument stanowi podstawę do re-
alizacji stosunkowo trwałych wzorców interwencji społecznych, które mają przyczynić się do poprawy 
warunków życia mieszkańców w szczególności tych, którzy są zagrożeni wykluczeniem i doprowadzić 
osoby znajdujące się w trudnej sytuacji życiowej do integracji społecznej. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Proszę Pana Przewodniczącego 
Tymona Ziołę o przedstawienie opinii Komisji. 

 
Pan Tymon Zioła –  Opinia Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeń-

stwa w sprawie przyjęcia aktualizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare Mia-
sto na lata 2016/2025 w roku 2023 oraz w sprawie przyjęcia raportu z przeprowadzonego monitoringu 
i ewaluacji strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare Miasto. Członkowie komisji 
wchodzili w skład zespołu merytorycznego osób opracowujących strategię pomagając omówić nie-
które lokalne problemy i potrzeby mieszkańców. Do podstawowych założeń strategii należą przeciw-
działanie lokalnemu bezrobociu, aktywizowanie osób poszukujących pracy, organizowanie szkoleń 
warsztatów podnoszących kwalifikacje zawodowe, rozwój zintegrowanego systemu polityki społecznej 
zapewniającej profilaktykę i pomocy jednostkom, rodzinom oraz środowisko niewydolnym jak również 
ograniczenie patologii społecznych. Nadrzędnym celem ośrodka jest umożliwienie osobom i rodzinom 
przezwyciężać trudnych sytuacji życiowych, które nie są one w stanie pokonać samemu. Analizując 
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sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Komisja stwierdza, że nasz ośrodek oferuje sze-
roki wachlarz pomocy dla osób potrzebujących w postaci świadczeń pieniężnych, poradnictwa, asy-
stentów rodziny, usług opiekuńczych czy pomocy żywnościowej. Jednocześnie Komisja stwierdza, że 
taka pomoc zakresu poradnictwa informacji interwencji jest udzielona na bieżąco według potrzeb.  
W roku ubiegłym GOPS odwiedziło ponad 3300 petentów, co potwierdza ogromną potrzebę ośrodka  
i ogrom niełatwej pracy jaką wykonuje ośrodek. Jeszcze nie tak dawno mówiło się o być może o zmniej-
szonym zakresie obowiązków, a tymczasem między innymi dodatki osłonowe, dodatki węglowe, tak 
zwane węglowe i związane z tym ewidencję spowodowały zdecydowany wzrost obowiązków w Gmin-
nym Ośrodku Pomocy Społecznej. Bezrobocie, o którym mówiliśmy w naszej gminie, co prawda jest  
3 z haczykiem % i wydawać by się mogło, że to jest istotny element pracy GOPS-u, natomiast tak, jak 
mówiłem GOPS również świadczy pomoc w podnoszeniu kwalifikacji i takową pomocą służy ośrodek. 
Ostatecznie Komisja wyraża pozytywną opinię w sprawie przyjęcia aktualizacji strategii rozwiązywania 
problemów społecznych gminy Stare Miasto oraz uważa, że pracuje na bardzo wysokim poziomie, co 
potwierdzają oceny uzyskane w stopniu realizacji celów za rok ubiegły, znajdujący się w raporcie  
z przeprowadzonego monitoringu i ewaluacji strategii rozwiązywania problemów społecznych w gmi-
nie Stare Miasto. Podpisał Tymon Zioła oraz Andrzej Szyszyński, dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Otwieram dyskusję, proszę  

o zgłoszenia do dyskusji. 
 

Uchwała Nr LXIX/453/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 
aktualizacji strategii rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare Miasto na lata 2016-2025  
w roku 2023.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIX/453/2023 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie przyjęcia Raportu z przeprowadzonego monitoringu i ewaluacji strategii roz-
wiązywania problemów społecznych gminy Stare Miasto na lata 2016/2025 za rok 2022, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie tej informacji proszę Panią Marię Szumigalską - 
kierownik GOPS-u. 

 
Pani Maria Szumigalska – Strategia rozwiązywania problemów społecznych gminy Stare Miasto na 

lata 2016-2025 została przygotowana jako jeden z elementów realizacji postanowień ustawy o pomocy 
społecznej i podlega monitoringowi i ewolucji realizowanych działań. Raport z przeprowadzonego mo-
nitoringu i ewaluacji zawiera ocenę poziomu wdrażania celów strategicznych. Raport jest opracowany 
według ujednoliconego schematu, obejmującego poziom realizacji celu strategicznych i operacyjnych 
w formie tabelarycznej i opisowej oraz wnioski z przeprowadzonej analizy wskaźników, które są pod-
stawą do podejmowania działań korygujących lub aktualizacji niektórych zapisów strategii rozwiązy-
wania problemów społecznych. Sukcesywny monitoring realizacji celów strategicznych umożliwia 
ocenę ich realizacji i adekwatności w stosunku do aktualnych wyzwań oraz pozwala na weryfikację  
i optymalizację stosowanych rozwiązań w zakresie pomocy społecznej. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-

szenia. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała Nr LXIX/454/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie przyjęcia 
Raportu z przeprowadzonego monitoringu i ewaluacji strategii rozwiązywania problemów społecznych 
gminy Stare Miasto na lata 2016-2025 za rok 2022. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIX/454/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk 588A. O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy 
- Panią Jolantę Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Projekt w sprawie zmiany uchwały bu-

dżetowej na 2023 rok zakłada zwiększenie dochodów o 1.172.230,22 zł do łącznej kwoty 81.918.840,09 
zł i w tej samej kwocie również zwiększenie wydatków do łącznej kwoty 85.545.832,66 zł. Na zwiększe-
nie dochodów w głównej mierze składa się w dziale transport o kwotę 122.500,00 zł. Jest to dofinan-
sowanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych, w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa 
wpływ na za rozstrzygnięcia rozgraniczenia z lat ubiegłych kwota 13.850,00 zł. W dziale 750 admini-
stracja publiczna zwiększenie o kwotę 304,77 zł i dotyczy to środków funduszu pomocy dla Ukrainy 
oraz w różnych rozliczeniach zwiększenie o kwotę 934.278,82 zł. Na to składa się wpływ podatku VAT 
z lat ubiegłych jak i również z funduszu pomocy kwota 32.106,00 zł na zadania oświatowe i zwrot za 
rok poprzedni na podstawie prawa aktach stanu cywilnego kwota 4.170,45 zł. W dziale oświata i wy-
chowanie zwiększenie o 77.637,63 zł dotyczy to wpłat rodziców za dożywianie dla Szkoły Podstawowej 
w Liścu Wielkim w kwocie 21.000,00 zł jak i również rozliczenie projektu Erasmus+ realizowanego przez 
Szkołę Podstawową w Modle Królewskiej i w Żychlinie w łącznej kwocie 56.637,63 zł. W dziale 853 
pozostała działalność w zakresie polityki społecznej zwiększenie od 1.296,00 zł i dotyczy to funduszu 
pomocy na zakwaterowanie. W dziale rodzina zwiększenie o kwotę 6.613,00 zł z funduszu pomocy na 
świadczenie rodzinne i w dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska jest to dotacja z wo-
jewództwa wielkopolskiego na zakup sadzonek miododajnych w kwocie 15.750,00 zł. Na zwiększenie 
wydatków przewidziano w dziale 010 rolnictwo i łowiectwo, jest to zwiększenie dotacji dla spółki wod-
nej, w dziale 600 transport i łączność jest to przebudowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych  
w łącznej kwocie 362.500,00 zł jak i tak, jak mówiłam po stronie dochodów w dziale gospodarka miesz-
kaniowa zwiększenie za rozgraniczenia kwota 13.850,00 zł. W dziale administracja publiczna wzrost  
o 124.475,22 zł i tu jest zwrot, wypłata dla firmy, która pomaga w odzyskiwaniu podatku VAT. Pozostałe 
działalności zwiększenie z funduszu pomocy o 304,77 zł. W dziale bezpieczeństwo w łącznej kwocie 
zwiększenie o 152.000,00 zł, w tym na zadania bieżące 17.000,00 zł to jest na zakup paliwa i badania 
lekarskie i z wydatki majątkowe w łącznej kwocie 135.000,00 zł dla OSP Janowice 100.000,00 zł i dla 
OSP Modła Królewska 35.000,00 zł. Zwiększono również wydatki o 300.000,00 zł na obsługę długu pu-
blicznego w dziale oświata tutaj jest wzrost o 65.000,06 zł między innymi jest to z funduszu pomocy 
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Ukrainie o kwotę 32.106,00 zł i na zakup dożywiania w SP w Liścu Wielkim o 21.000,00 zł, jak również 
dokonano zmian między rozdziałami paragrafami na wniosek kierowników jednostek. W dziale 852 
pomoc społeczna zaplanowano zwiększenie wydatków majątkowych na zakup serwera dla Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej o kwotę 37.000,00 zł. W dziale 853 zadania w zakresie polityki społecznej 
zwiększenie o 1.296,00 zł to jest również z funduszu pomocy na zakwaterowania. W dziale rodzina 
zwiększenie o kwotę 6.613,00 zł są to świadczenia rodzinne z funduszu pomocy i w dziale 900 gospo-
darka komunalna i ochrona środowiska ogółem zwiększenie 97.500,00 zł w tym zakup sadzonek mio-
dodajnych w łącznej kwocie 17.500,00 zł oraz realizację inwestycyjną: Budowa oświetlenia ulicznego 
w miejscowości Stare Miasto, ul. Brzozowa i Lipowa w łącznej kwocie 80.000,00 zł. W dziale 921 jest to 
kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększenie o 500,00 zł i w dziale kultura dokonano prze-
niesienia między paragrafami i zgodnie z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej o wystąpieniu nie-
prawidłowości w uchwale z dnia 27 kwietnia 2023 roku dokonano, dołożono załącznik na realizację 
projektu „Poznaj Polskę”. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do 

niej. Bardzo proszę Komisję Budżetu o przedstawienie opinii.  
 
Pan Lesław Wejman – Projekt zmian budżetowych omawiała Komisja, a także był przedmiotem 

obrad na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji przed dzisiejszą Radą. Szczególnie na wspólnym 
posiedzeniu Komisji omówiono sprawę zwiększenia dochodów z tytułu odzyskanego VAT-u, a także 
sprawy związane z dotacją na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Ponadto szczegółowo 
omówiono sprawę zwiększenia dotacji na wyżywienie dla przedszkola, a także na sprawę nowych in-
westycji związanych z budową oświetlenia ulicznego. Omówiono także i analizowano sprawę dotacji 
dla Ochotniczej Straży Pożarnej to jest OSP Janowice związane z wymianą dachu na strażnicy, a także z 
pracami remontowymi w OSP Modła. Uzyskaliśmy także informacje odnośnie zakupu serwera dla 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, po tych wyjaśnieniach, które otrzymała Komisja, a także radni, 
Komisja pozytywnie opiniuje proponowane zmiany w uchwale budżetowej. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Nie ma zgłoszeń do dyskusji, ma 

Pan Przewodniczący, bardzo proszę Pan Przewodniczący Zioła. 
 
Pan Tymon Zioła – Tak, ja mam jedno pytanie. W zmianach budżetowych dział 616 tam dokładamy 

kwotę do dróg z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Zdaje się, że składany wniosek był na 7 odcin-
ków, dofinansowanie dostały dwa, więc chciałbym się spytać, co z pozostałymi? czy będziemy składać 
ten wniosek w latach następnych? czy ze środków własnych? Poza tymi 7 odcinkami, które były skła-
dane, ja również wnioskowałem nie znalazło się to na liście o 350 metrów drogi wokół zbiornika. Zbior-
nik nie leży tylko w Karsach, ale chodzi o odcinki faktycznie w Karsach, a użytkują go mieszkańcy całej 
gminy, dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi Panu Przewodniczącemu - 

Pan kierownik Majewski. 
 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam wszystkich. Na dzień dzisiejszy zaproponowane do 

budżetu są dwie inwestycje, tzn. Przebudowa drogi w miejscowości Trójka i w miejscowości Modła 
Królewska, czyli wyłącznie te drogi, na które otrzymaliśmy dofinansowanie w ramach Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych. Pozostałe zadania pewnie tak, jak w poprzednich latach będą propono-
wane, ale przede wszystkim tu główny głos będzie miała Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi w kolejnych 
latach budżetowych w zasadzie w zależności od dostępności środków finansowych na realizację zadań 
z zakresu drogowego. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Pań, Panów ma jeszcze pytania, bądź uwagi do przedsta-

wionych zmian budżetowych? Nie ma, zamykam dyskusję. 
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Uchwała Nr LXIX/455/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr LXIX/455/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – 15 minut przerwy. 

Przerwa: 10:47-11:02. 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Starym Mieście za 2022 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Panią Marię Szumigalską -  
kierownika GOPS-u. 

 
Pani Maria Szumigalska – Proszę Państwa, pomoc społeczna wspiera osoby i rodziny, które bory-

kają się z różnymi problemami i nie mogą sami rozwiązać swojej trudnej sytuacji życiowej. Pomoc 
udzielana jest naszym mieszkańcom formie niepieniężnej w postaci niepieniężnej, jest to różnego ro-
dzaju pomoc rzeczowa, m. in: pomoc żywnościowa, przepraszam bardzo ale … pomoc żywnościowa, 
odzieżowa. Załatwiamy też niezbędny sprzęt gospodarstwa domowego i meble AGD i meble. W prze-
wożeniu mebli pomaga nam tutaj Zakład Gospodarki Komunalnej i druga forma pomocy niepieniężnej, 
to są różnego rodzaju usługi społeczne na rzecz naszych mieszkańców, m.in: są to usługi opiekuńcze 
wykonywane przez osoby zatrudnione przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w domu chorego i 
szeroko rozumiana praca socjalna w postaci porady, informacji, bądź interwencji. Prawo doświadczeń 
pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje oczywiście ze względu na kryterium dochodowe zawarte 
w ustawie o pomocy społecznej. Pomoc w postaci usług udzielana jest bez względu na spełnienie kry-
terium. W roku 2022 z czystej pracy socjalnej skorzystało 368 rodzin to jest 880 osób plus 247 rodzin 
to jest 535 osób, udzielono pomocy wyłącznie w postaci pracy socjalnej. Pracownicy socjalni podjęli 
prawie 4000 działań w formie szeroko rozumianej pracy socjalnej, czyli porada, informacja. Z porad-
nictwa specjalistycznego skorzystało 68 rodzin. Poradnictwo specjalistyczne to są usługi radcy praw-
nego. Pomoc w ubiegłym roku udzielaliśmy też pomocy dla osób z Ukrainy. Były to świadczenia pie-
niężne zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy, przebywającym na terytorium 
RP, jednorazowe świadczenia dla obywateli Ukrainy, dożywianie dzieci z Ukrainy w przedszkolu i w 
szkołach podstawowych oraz zasiłki celowe dla osób z Ukrainy. Otrzymaliśmy na ten cel środki z daro-
wizny i środki od Wojewody. Ponadto pracownicy socjalni przeprowadzają wywiady środowiskowe w 
miejscu zamieszkania klientów na potrzeby innych instytucji z zakresu pomocy społecznej i świadczeń 
rodzinnych. W roku ubiegłym przeprowadzono takich wywiadów 456. Były to m.in. wywiady na po-
trzeby dodatku węglowego, świadczeń pielęgnacyjnych i innych instytucji. W ramach współpracy z Ban-
kiem Żywności w Koninie 528 osób otrzymało żywność, był to groszek z marchewką, koncentrat pomi-
dorowy, powidła, makaron jajeczny, ryż, mleko, szynka drobiowa, szynka wieprzowa, filet z makreli, 
cukier, olej. Ponad 21 kg przypadało na jedną osobę. W sumie otrzymaliśmy 11 ton żywności. Dodat-
kowo wydano ponad 12 ton żywności krótkoterminowej, tutaj nam w tym działaniu pomaga też Zakład 
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Gospodarki Komunalnej, który przywozi żywność z Banku Żywności. Zespół interdyscyplinarny to jest 
zespół, który obsługuje Ośrodek Pomocy Społecznej i związany jest on z przemocą w rodzinie. Wspie-
ranie rodziny i system pieczy zastępczej to kolejne zadanie realizowane przez Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej. Naszych głównym takim zadaniem Ośrodka Pomocy Społecznej jest wspieranie rodziny. Opieką 
asystentów rodziny w 2020 roku zostało objętych 41 dzieci z 21 rodzin, z tej jeszcze raz tutaj, z tej formy 
wsparcia mogą skorzystać różne rodziny nie spełniające też kryteriów zawartych w ustawie o pomocy 
społecznej, a borykającej się z problemami opiekuńczo-wychowawczymi. Pomoc materialna oraz cha-
rakterze socjalnym wypłacana jest rodzinom, które spełniają kryterium dochodowe. W roku ubiegłym 
złożono 37 wniosków na 64 dzieci, oprócz tego złożono 3 wnioski o przyznanie zasiłku szkolnego na 
troje dzieci. Zasiłek ten wypłacany jest na ucznia, jeżeli zachodzi szczególnie trudna sytuacja życiowa, 
np. zgon jednego z rodziców. Dodatki mieszkaniowe i energetyczne. W ubiegłym roku zostały wypła-
cone tylko dodatki mieszkaniowe, natomiast dodatek energetyczny został w ubiegłym roku wstrzy-
many ze względu na inne świadczenia rządowe. Karta Dużej Rodziny. Kartę Dużej Rodziny jak Państwo 
wiecie otrzymują rodziny, które mają minimum troje dzieci i w roku ubiegłym wnioski złożono 151 
wniosków nasz i wydano 655 kart dużej rodziny. Świadczenia rodzinne. Świadczenia rodzinne uwarun-
kowane są też kryterium dochodowym, wypłacone są m.in. zasiłki rodzinne wraz przysługującymi do-
datkami do zasiłków rodzinnych złożono 296 wniosków, liczba świadczeń prawie 6 tysięcy, kwota pra-
wie 700.000,00 zł na te cel. Pozostałe świadczenia dla rodzin wypłacone przez dział świadczeń rodzin-
nych to przede wszystkim zasiłki pielęgnacyjne, świadczenia pielęgnacyjne. Od świadczeń pielęgnacyj-
nych odprowadzone są składki na ubezpieczenie zdrowotne i składki na ubezpieczenie na ubezpiecze-
nie emerytalno-rentowe, jednorazowe zapomogi z tytułu urodzenia dziecka, świadczenia rodzicielskie, 
świadczenia wychowawcze, płaciliśmy jeszcze tzw. 500+ w roku ubiegłym. Z ustawy za życiem nie sko-
rzystała żadna rodzina z naszego terenu i jeszcze wypłacaliśmy też zasiłki rodzinne złotówka za zło-
tówkę i dodatkowe świadczenia. W ubiegłym roku dla naszych mieszkańców to przede wszystkim do-
datek osłonowy, dodatek węglowy, dodatek do innych źródeł ciepła, a także świadczenia rodzinne dla 
obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Fundusz alimenta-
cyjny i dłużnicy alimentacyjni. Oczywiście do tego, żeby skorzystać z Funduszu alimentacyjnego osoba 
ubiegająca się o Fundusz alimentacyjny musi spełnić kryterium dochodowe. My nie wypłacamy wyższej 
kwoty niż 500 zł miesięcznie, nawet jeżeli sąd przyzna 600 czy 700 alimentów na daną osobę, my wy-
płacamy 500 zł na osobę. No i w roku 2022 ośrodek podjął działania wobec 31 dłużników alimentacyj-
nych. Realizujemy również na rzecz naszych mieszkańców różne programy i projekty, m.in. w ubiegłym 
roku był realizowany program pod nazwą Korpusu Wsparcia Seniora, który składał się z dwóch modu-
łów. W module pierwszym w ramach, którego osoby powyżej 65 roku życia miały zapewniane wsparcie 
w codziennych czynnościach w zależności od potrzeb. Moduł drugi to tzw. opieka na odległość seniorzy 
otrzymali tzw. opaski bezpieczeństwa, które były połączone z całodobowym centrum monitoringu. Pro-
gram z modułu drugiego został przedłużony na rok 2023.Przystąpiliśmy też w roku ubiegłym po raz 
kolejny do realizacji projektu Opieka 75+. Jest to projekt Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecz-
nej, którego celem jest poprawa dostępności do usług opiekuńczych dla osób samotnych w wieku 75 
lat i więcej. Środki na ten, na ten na realizację tego projektu wynosiły ponad 200.000,00 zł i wzorem 
lat ubiegłych realizowany był wieloletni rządowy program pod nazwą Posiłek w szkole i w domu na lata 
2019-2023. W ramach tego projektu posiłkiem objęto 97 osób w szkołach. Ponadto w ramach tego 
projektu 57 rodzinom udzielono pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup żywności. Łączny 
koszt w roku ubiegłym w dniu w sprawie 200.000,00 zł. No i oczywiście współpraca z Bankiem Żywności 
w ramach programu operacyjnego Pomoc żywnościowa 2014-2020. Jest programem unijnym jest po-
moc przeznaczona jest dla osób najbardziej potrzebujących. W ubiegłym roku w ramach współpracy z 
bankiem, bank wydał ponad 11 ton żywności dla 528 osób. No i oczywiście to, co już też wcześniej 
mówiłam dodatkowo w roku ubiegłym otrzymaliśmy ponad 12 ton żywności krótkoterminowej. Dzię-
kuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. 
 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Mieście za 2022 rok   
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Punkt 8 porządku obrad – Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok dla gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Poproszę Panią kierownik o przedstawienie informacji w tym za-
kresie. 

Pani Maria Szumigalska – Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Stare Miasto za rok 2022 
została przygotowana na  podstawie danych zebranych przez Ośrodek Pomocy Społecznej i Główny 
Urząd Statystyczny za pośrednictwem systemu centralnej aplikacji statystycznej Ministerstwa Rodziny 
Pracy i Polityki Społecznej. Na podstawie zgromadzonych danych sformułowano następujące wnioski. 
Główne powody przyznawania pomocy społecznej w roku 2022 to przede wszystkim ubóstwo, długo-
trwała lub ciężka choroba i niepełnosprawność. Najczęściej udzielaną formą pomocy w roku 2022 była 
pomoc w formie zasiłków celowych, to jest głównie ze środków własnych gminy zasiłki okresowe i za-
siłki stałe. W gminie cały czas zwiększa się liczba osób starszych, chorych i niepełnosprawnych. Utrzy-
muje się również duże zapotrzebowanie na usługi opiekuńcze oraz pomoc w formie umieszczenia na-
szych mieszkańców w placówkach zapełniających pomoc całodobową, to jest umieszczanie ich w Domu 
Pomocy Społecznej. Pracownicy socjalni obserwują znaczne zwiększenie środowisk, których występują 
problemy opiekuńczo-wychowawcze ze względu na szeroką pomoc świadczoną osobie i rodzinie w ra-
mach tzw. świadczeń rodzinnych. Liczba osób korzystających ze świadczeń na podstawie ustawy o po-
mocy społecznej nieznacznie spadła. Zmniejszenie liczby osób korzystających z pomocy finansowej 
ośrodka świadczy proszę Państwa o dużym zaangażowaniu pracowników socjalnych w rozwiązywaniu 
problemów rodziny, czyli chodzi tutaj głównie o wykonywanie właśnie na rzecz osób znajdujących się 
w trudnej sytuacji pracy socjalnych mających na celu ich usamodzielnienie oraz integrację w środowi-
sku lokalnym. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2022 rok dla gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – O zabranie głosu prosił Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Tymon 
Zioła. 
 
Informacja międzysesyjna: udział w radzie krajowej krajowego stowarzyszenia sołtysów 19-20 maja w 
Barlinku. Jak co roku, jeśli chodzi o ważniejsze stanowiska rady krajowej jeśli chodzi o naszą gminę czy 
sołtysów z całego kraju, złożyliśmy projekt ustawy, jeśli chodzi o dodatek emerytalny dla sołtysów, bo 
on już jest, natomiast my chcemy wnieść poprawkę dotyczącą wysokości świadczenia względem peł-
nionej funkcji, jeśli chodzi o lata tak, czy nie tylko dwie kadencje tylko kwestia ilość kadencji miałaby 
się odnieść do ewentualnego czy ewentualnej wysokości dodatku. Innym stanowiskiem można przy 
okazji jest prośba ażeby zmienić decyzję, jeśli chodzi o zwierzęta, które szkodzą, powodują straty jakieś 
gospodarstwach rolnych. Może u nas to mało się dzieje, chociaż też są takie ingerencje to proponujemy 
zmienić, żeby przyspieszyć tą decyzję kto wydaje decyzję odstrzale ewentualnych zwierząt, ponieważ 
dzisiaj jest to chyba dość tak, jeśli się nie mylimy, natomiast chcielibyśmy jakby tą procedurę skrócić, 
ażeby ewentualny odstrzał mógłby się odbywać szybciej z ramienia przynajmniej powiatu i m.in. takie 
stanowiska zajmowaliśmy. Dziękuję. 
 
 Udzielam głosu Panu radnemu Lewandowskiemu. 

 Pan Waldemar Lewandowski – Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym spotykała się w celu 
oceny sprawozdania rocznego z wykonania gminy z budżetu gminy Stare Miasto. Przygotowaliśmy  
i przyjęliśmy uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stare Miasto za rok 2022. 
Uchwała ta i wraz z uzasadnieniem będzie przedstawiona na posiedzeniu absolutoryjnym. Uchwała ta 
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również została przekazana do, przesłana do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Przewodniczącemu Rady Powiatu - Panu Ryszar-
dowi Nawrockiemu. 

 
Pan Ryszard Nawrocki – Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Koleżanki, Koledzy Sołtysi. Bardzo 

krótko, pierwsza rzecz ponieważ gmina Stare Miasto jest od wielu lat członkiem Stowarzyszenia Gmin 
i Powiatu Wielkopolski, a Stowarzyszenie w ramach pracy w zespole finansów publicznych, które re-
prezentuje Stowarzyszenie i powiat koniński w miesiącu maju podjęło bardzo ważne decyzje, opinie 
przede wszystkim, bo decyzje będzie podejmował w najbliższych dniach rząd odnośnie pewnej rekom-
pensaty dla gmin z tytułu wzrostu cen, inflacji, różnic podatkowych, które niekorzystnie wpłynęły aku-
rat w tym czasie na dochody gmin z uwagi na udziały, bo im większe dochody od osób fizycznych tym 
również jest większy udział. Nie zmieniły się progi jeśli chodzi o udział w podatku PIT dla powiatu i dla 
gmin, natomiast ogromne ubytki samorządy poniosły z tytułu zmniejszonych wpływów do budżetu po 
stronie dochodów. Chcę poinformować, że w praktycznie zakończyliśmy w miesiącu mają pracę w ze-
spole finansów publicznych i na dzień dzisiejszy nasza opinia jest taka, że kwota, która nam była zapro-
ponowana 10 miliardów złotych jako rekompensata dla gmin, jest kwotą zdecydowanie niską, niewy-
starczającą na pokrycie tych ubytków. Wnieśliśmy o korektę do kwoty 13 miliardów złotych. Na dzień 
dzisiejszy ta kwota 10 miliardów, bo tylko możemy o tej mówić została podzielona w ten sposób, że 
2/3 z tej ogólnej kwoty, czyli 6,5 miliarda wzięliśmy wskaźnik 2/3 dla wszystkich gmin i powiatów  
w całym kraju i 1/3 z tej kwoty również dla gmin z uwagi dla gmin, których dochód na jednego miesz-
kańca jest zdecydowanie niższy jako jedno również tych kryteriów. Tą propozycję zaopiniowały wszyst-
kie korporacje samorządowe i w najbliższym czasie komisja wspólna rządu i samorządu wyda również 
opinie i to trafi do naszego rządu. Przymierza się, że te środki do gmin powinny wpłynąć w miesiącu 
lipcu, najpóźniej gdzieś do połowy sierpnia. Na dzisiaj, na dzień dzisiejszy znane są te kwoty rekompen-
sat dla wszystkich gmin w tym również dla Starego Miasta i czy powiatu konińskiego czy również pozo-
stałych gmin. No i one w najbliższym czasie, że tak powiem będą opublikowane, aczkolwiek nie zga-
dzamy się od ogólną kwotą bo ona nie rekompensuje strat ubytków z tytułu wzrostu kosztów, cen 
utrzymania, inflacji i tak dalej. To jest jedna rzecz, w drugim półroczu rozpoczniemy pracę nad zmianą 
ustaw podatkowych, głównie podatku rolnym, gdzie szereg korporacje w tym Główny Związek Gmin 
Wiejskich zaproponował również pewne rozwiązania, które będą przedmiotem dyskusji na zespole  
finansów publicznych w drugim półroczu bieżącego roku, jak również wnieśliśmy o to, aby rozpocząć 
pracę nad wielkością dochodów, wskaźników może jeśli chodzi o udział podatku PIT i CIT, jeśli chodzi 
o gminy i powiat. Gmina to ma prawie 40%, ale my mamy w powiecie 10,2% udziału. Także te prace 
będą rozpoczęte zarówno w prawie, jeśli chodzi o prawa podatek w prawie lokalnym, czyli ten który 
ustala gmina, jak również w tych udziałach w podatkach od osób fizycznych i od osób prawnych i druga 
rzecz chciałbym również z okazji zbliżającego się dnia samorządowca, bo w sobotę przypada dzień, 
kiedy obchodzimy 27 maja chciałbym w imieniu własnym, całej Rady Powiatu i Pana Starosty przekazać 
na ręce wszystkich Radnych, Pani Przewodniczącej, pracowników Urzędu Gminy w Starym Mieście naj-
lepsze życzenia z okazji dnia samorządowca. Przede wszystkim tej satysfakcji z trudnej pracy na rzecz 
mieszkańców na rzecz obywatela i myślę, że wszyscy Państwo, że tak powiem my wszyscy, bo ja też 
jestem samorządowcem no chcemy, aby ta praca w samorządach była bardziej doceniana. Ona nie 
zawsze, że tak powiem przez i różne czynniki jest doceniana i tego Państwu życzę. Wszystkiego dobrego 
dużo, dużo zdrowia. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy bardzo. Również z tego też tytułu składamy Panu jako 
Rada, Urząd Gminy, Wszyscy pracownicy samorządowi najlepsze życzenia jak również prosimy o 
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przekazanie ich Radzie Powiatu, Panu Staroście. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Bardzo proszę kierownik Referatu Ochrony Środowiska - Pani Magda Kusiak. 

 
Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, zgodnie właściwie z daną obietnicą wracam do Pań-

stwa z informacją dotyczącą podłączeń do kanalizacji sanitarnej. Z przykrością stwierdzam, że właści-
wie za dużo w tym temacie się nie zmieniło. Ja pozwolę sobie przeczytać jak wygląda odsetek podłą-
czonych w poszczególnych miejscowościach. Lisiec Mały w okresie od 28 marca, czyli od tego mo-
mentu, kiedy tutaj tą informację Państwu przedkładałam podłączyły się zaledwie cztery nieruchomości, 
a podłączonych to tylko 16%. Lisiec Wielki, dwie nieruchomości podłączyły się w tym okresie dwóch 
miesięcy i podłączonych 33%. Karsy jedna nieruchomość i tutaj niecałe 31% podłączonych .Krągola, 
żadna nieruchomość się nie podłączyła. Krągola Pierwsza, jedna nieruchomość i tutaj mamy 34%. Mo-
dła Królewska, tutaj troszkę więcej 7 nieruchomości i tutaj mamy niespełna 37% podłączonych. Miej-
scowość Barczygłów, tutaj jest no taki największy postęp, jeżeli chodzi o miejscowości na terenie 
gminy. Myślę, że to jest też związane z wezwaniami, które w styczniu tego roku do mieszkańców zostały 
wystosowane. Tutaj się podłączyły 4, przepraszam podłączyło 10 nieruchomości i to jest blisko 46% 
podłączonych. Wiem, że są nieruchomości, które są też już podłączone ale jeszcze nie zostały podpi-
sane umowy, w związku z czym nie było ich na wykazie, więc tutaj jest nadzieja, że ten postęp faktycz-
nie będzie widoczny. W miejscowości Żdżary, żadna nieruchomość nie podłączyła się tutaj jest 51% 
podłączonych. Rumin, jedna nieruchomość i 28%. Jeżeli chodzi o nowe kanalizacje, czyli miejscowość 
Janowice. Tutaj podłączonych od marca 13 nieruchomości ze 132 możliwych i to jest z niespełna 10% 
na ten moment i nowa inwestycja miejscowość Żdżary, ul Poziomkowa. Tutaj podłączyła się jedna nie-
ruchomość z 55 możliwych do podłączenia. Proszę Państwa, na koniec tego kwartału my kolejny raz 
będziemy przedkładać instytucji dofinansowującej sprawozdanie i będziemy się dosyć mocno kolejny 
raz tłumaczyć z tego właściwie braku zaangażowania naszych mieszkańców. W najbliższym czasie, to 
znaczy większość nieruchomości pewnie już dostała kolejne wyzwania skróciliśmy okres podłączenia 
do półtora miesiąca. Wcześniej dawaliśmy tutaj 3 miesiące, ponieważ uznaliśmy, że okres dwóch lat 
od lipca 2021. Był to okres wystarczający na to, żeby jak mówi przepis niezwłocznie podłączyć się do 
kanalizacji sanitarnej. Liczymy naprawdę na Państwa zaangażowanie, prosimy o wsparcie w terenie 
Państwa Radnych, Państwa Sołtysów. Tak, jak powiedziałam w marcu prosimy o danie przykładu, bo 
wiecie Państwo naprawdę mieszkańcy patrzą i mieszkańcy naprawdę przytaczają wzory również te ne-
gatywne i mówią, ale ten się jeszcze nie podłączył, dlaczego ja mam się podłączyć. Nie tylko mówimy 
o rozliczeniu się finansowym z instytucją finansującą, mówimy także o krajowym programie oczyszcza-
nia ścieków komunalnych. Tak, jak Państwu mówiłam, kary naliczane są od 2015 roku i teraz jest kwe-
stia nie czy zapłacimy karę, tylko ile będzie gmina musiała zapłacić, bo wiadomo, że jeżeli ta kara  
w końcu będzie na Polskę nałożona to spadnie to najniżej na samorządy. Ponadto spotykamy się ze 
zgłoszeniami i to naprawdę jest nagminne gospodarowania ściekami w sposób nielegalny, to znaczy 
wylewania na pola w godzinach wieczornych. Jesteśmy w kontakcie z policją, no będą mandaty i będą 
kary. Proszę pamiętać o tym, że to jest absolutnie prawem zakazane. Nie można wylewać ścieków na 
pola użytkowane rolnicze, ja już nie mówię o tym, że do rowów czy w inne miejsca. To nie jest nawóz, 
to jest ściek. Nie można absolutnie takich rzeczy robić. Ja wrócę do Państwa być może nawet za mie-
siąc, ponieważ tutaj do końca kwartału mówię będziemy musieli te wskaźniki pobrać. W informacji 
międzysesyjnej przedstawiłam też tabelę z rozliczeniem i jeszcze raz proszę i apeluję o to, żeby potrak-
tować tą sprawę poważnie. Ja też Państwu mówiłam, że oczywiście że są sankcje w postaci decyzji 
nakazującej, a potem nałożenia grzywny w celu przymuszenia podłączenia do kanalizacji. To jest 
grzywna do 50.000,00 zł łącznie. To naprawdę się nie opłaca, opłaca się podłączyć do kanalizacji. Po-
równywaliśmy już sobie ceny ścieków płynących kanalizacją, a szambo cena jest dwukrotnie wyższa 
jeżeli nie jesteśmy podłączeni do kanalizacji. Także tyle z mojej strony. Dziękuję bardzo Pani kierownik. 
Pan Przewodniczący Wilczyński, udzielam Panu głosu. W tym temacie chciałem jedną rzecz uściślić. 
Niektóre osoby twierdzą, znaczy mają przydomowe oczyszczalnie ścieków i to argumentują, że oni nie 
muszą się podłączyć do sieci. Ja poproszę o odpowiedź jak to wygląda, ale też chciałbym zauważyć  
w tym miejscu, że te oczyszczalnie też nie są wieczne. One się zapychają z czasem, one nie spełniają 
swojej funkcji. Także myśląc przyszłościowo ja mam taką oczyszczalnię, nie mam niestety dostępu do 
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kanalizacji ale i tak bym się podłączył, ale jak wygląda prawnie ten aspekt, który przedstawiłem?  
Dziękuję. 

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca można? Ja też w tym kontekście. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Chwileczkę. Może Pani kierownik odpowie na pytanie i później 

kolejna uwaga. 
 
Pani Magdalena Kusiak – W kwestii przydomowych oczyszczalni ścieków, przepis ustawy o otrzy-

maniu czystości i porządku mówi w ten sposób, że jeżeli nieruchomość wyposażona jest przydomowym 
oczyszczalnię ścieków, wtedy właściciel nie ma obowiązku podłączenia się do kanalizacji. Niemniej jed-
nak ta przydomowa oczyszczalnie ścieków musi być wybudowana w sposób legalny i to nie chodzi tylko 
o legalność związaną z prawem budowlanym, czyli zgłoszeniem do Starostwa Powiatowego, chodzi też 
o zgłoszenie w sposób legalny działalności przydomowej oczyszczalni ścieków organowi ochrony śro-
dowiska, w którym na terenie gminy jest Wójt Gminy Stare Miasto i teraz tak. Pamiętajmy też o tym, 
że my większość gminy objętą mamy aglomeracją. Żeby przydomowa oczyszczalnia ścieków funkcjo-
nowała w sposób prawidłowy i spełniała kryteria, ona musi mieć zapewnioną jakość oczyszczania ście-
ków taką, jak gminna oczyszczalnia ścieków. No powiedzmy sobie szczerze, że rzadko która taka oczysz-
czalnia kupiona w markecie budowlanym takie kryteria spełnia. Na bieżąco prowadzimy kontrolę. Oczy-
wiście w trakcie kontroli wychodzi, że są przydomowe oczyszczalnie ścieków które nie były zgłoszone, 
to znaczy na przykład były zgłoszone do Starostwa, natomiast zapomniano zgłosić Wójtowi Gminy Stare 
Miasto jako organowi. Ja wszystkim przekazuje tą informację, że my w każdym momencie możemy 
zwrócić się o pokazanie nam badania ścieków tych oczyszczonych i wtedy jeżeli niespełnione są wa-
runki, rozporządzenie jeżeli chodzi o jakość, wtedy z automatu ta oczyszczalnia no funkcjonuje w spo-
sób nieprawidłowy i następstwem jest podłączenie do kanalizacji. My na ten moment chyba w jednym 
przypadku prosiliśmy o takie przedstawienie badań. Badane były trzy parametry, że tak powiem prze-
kroczone były chyba najniżej 17 razy do 30 kilku razy, więc absolutnie jakby ta oczyszczalnia nie oczysz-
czała ścieków, ponieważ jakby równolegle wzywamy do podłączenia do kanalizacji, jak również prowa-
dzimy kontrolę, bo tak jak też Państwu mówiłam do sierpnia przyszłego roku wszystkie nieruchomości 
na terenie gminy każdej muszą być skontrolowane, to jakby nie odnotowujemy przydomowe oczysz-
czalnie ścieków, pouczamy o tych obowiązkach, które nie zostały dopełnione, uprzedzamy o możliwo-
ści takiej, że będziemy, że jest możliwość wezwania, okazanie się badaniami, natomiast to odnotowu-
jemy na ten moment i będziemy pytać instytucje tą, która nas dofinansowała czy to spełnia warunki, 
czy to nam zaliczy jako oczyszczanie ścieków w sposób prawidłowy. Jeżeli odpowiedź będzie taka, że 
nie każda taka przydomowa oczyszczalnia, każdy właściciel będzie wezwany, będą sprawdzone spraw-
dzona ta jakość oczyszczania ścieków no i wtedy jest sprawa zero-jedynkowa. Albo oczyszcza ścieki  
i funkcjonuje albo nie oczyszcza i musi się podłączyć do kanalizacji, ale jakby odpowiadając wprost 
nieruchomość wyposażona w przydomową oczyszczalnię ścieków legalnie zgłoszoną nie ma obowiązku 
podłączenia do kanalizacji, ponieważ w prawidłowo gospodaruje ściekami. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Dziękuję bardzo. Pan Radny Kwieciński. 
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni. Pani kierownik, w mojej miejscowości konkretnie na ulicy Makowej jest gospodarstwo, które 
zgłaszało problem. Oni mieszkają tam prawie ćwierć kilometra od linii kanalizacyjnej i wyliczyli, nie 
wiem to internet to wyliczył, że ten koszt tego przyłącza będzie około 30.000,00 zł. To są starsi ludzie, 
emeryci i ich na dzień, na obecną chwilę nie stać na zapłacenie takiej kwoty. Co z tymi ludźmi? Dziękuję, 
a podejrzewam, że takich ludzi będzie więcej, bo niestety jeśli jednak zlokalizowany jest blisko kanali-
zacji, to nie ma problemu, a jeśli właśnie odległości przekraczają tam są 200, czy nawet więcej, bo są w 
mojej miejscowości, które tam mieszkają więcej, to koszty wzrastają. Co z tym fantem zrobić? Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy –  Ja myślę Panie Radny, że Pani kierownik chyba nie jest tu do wy-

powiadania się tutaj na temat statusu ekonomicznego i nie ma prawa zająć stanowiska w tym temacie. 
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Myślę, że są jakieś indywidualne przypadki to bardziej rozmowa w konkretnym referacie ale osób za-
interesowanych, bądź z Wójtem Gminy. 

 
Pan Paweł Kwieciński – ... Przewodnicząca, przekaże temu gospodarstwu domowemu, żeby bez-

pośrednio tutaj rozmawiali z Panem Wójtem czy z Panią kierownik. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Wójt prosi o głos, udzielam Panu głosu. 
 
Pan Dariusz Puchała – Tak, ja dopełnię tutaj odpowiedzi. Zgadza się. Drodzy Państwo, te warunki 

znaczy przyłączenia się są też różne, dlatego większy nacisk kładziemy na te osoby, które mają bardzo 
prostą możliwość przyłączania się, a tego nie robią I to jest właśnie ten problem, że my też nie po to 
budowaliśmy czy oczyszczalnią modernizowaliśmy, czy budowaliśmy sieci kanalizacyjne, żeby z innej 
korzystać i powiem tak na zakończenie jest nasz obowiązek, a co do takich spraw, jak tu był przykład, 
to będziemy podchodzić indywidualnie do każdej. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo, dziękuję Pani kierownik. Pan Radny Lewandowski. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Chciałem tylko powiedzieć, że wokół kosztów przyłączenia narosło 

wiele mitów i tak naprawdę wiem, że na tej sali są też Radni, którzy w ostatnim czasie podłączał, na 
przykład chyba Mirek podłączał. Jest w stanie zweryfikować ile kosztuje przyłączenie mniej więcej  
w metrach, bo tak naprawdę pierwszy argument jest zawsze, to jest bardzo drogo. Przy krótszych od-
cinkach naprawdę nie są to, nie są to często kwoty powalające na kolana, ale dobrze by było, żeby po 
prostu tu też na tej sali od nas ktoś usłyszał jaki jest orientacyjny koszt takiego przyłączenia, to jeżeli 
Mirek możesz to podziel się z nami. 

 
Pan Mirosław Stasiak – Szanowni Państwo, koszty ja powiem Państwu na swoim przykładzie. Mia-

łem do podłączenia około 35 metrów. Mnie to w nieco wyniosło w granicach 2.300,00 zł. Oczywiście, 
że praca była praktycznie moja własna. Tyle to kosztuje, średnio rura trzymetrowa kosztuje w granicach 
100 zł plus kształtki i te inne rzeczy plus ewentualnie jakie jest dalszy odcinek kopareczka, no ewentu-
alne zmniejszenie kosztów to jest kopanie, to jest niemożliwe w niektórych przypadkach, bo i są drzewa 
i są kamienie i tak to Szanowni Państwo wygląda, dziękuję. 

 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad LXIX sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykam obrady LXIX sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 

Państwu za udział w sesji. 

LXIX sesja zakończyła się o godz. 11:40. 
 
                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:    

/-/ Mateusz Staciwa       /-/ Halina Turajska 


